
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Torsdag den 22.02.24 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.30-21.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VI), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet:  

 

Afbud:  

 

Fraværende: Elevrådet 

 

 

 

1. Temadrøftelse (30 min) 

Spørgeskemaet til lærerne. Med 

udgangspunkt i Henriks oversigt over 

svar, drøftes hvilken prioritering 

skolebestyrelsen skal sætte omkring sit 

arbejde med ”Skolen for alle”. 

 

Bilag: 

Henriks oversigt over svar fra 

spørgeskema til lærerne 

 

Ved sidste drøftelse udvalgte vi tre emner ud fra svarene fra 

lærerne: 

Fysiske rammer 

Opførsel 

Ekstra hænder 

 

Vedr. fysiske rammer kommer dette under et senere punkt på 

dagsordenen.  

 

Vedr. opførsel: 

Ift. bestyrelsens rolle, er det rigtig godt, at bestyrelsen i sin 

folder italesætter det vigtige samarbejde mellem skolen og 

hjemmet, forventninger til forældrene. Monika har desuden 

lavet et skriv som udkast til det, der kan siges til 

forældremøderne.  

Kan vi være endnu tydeligere fra bestyrelsen til forældrene i de 

klasser, hvor der er udfordringer. Måske i generelle vendinger 

omkring forældrenes ansvar. Evt. have en skabelon i generelle 

vendinger klar. 

 

Vedr. ekstra hænder kan der i dag flyttes forholdsvoldsvis 

fleksibelt rundt. 

 

2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

 

6. marts deltager elevrådsrepræsentanter i Herning Kommunes 

demokratidag omhandlende ’Det gode ungeliv i Herning 

Kommune’ sammen med Børne- og Familieudvalget. 

Her er lavet et stort forarbejde af elevrådet til en arbejdsdag. 

 



3. Principper. (10 min) 

 

(Princippet om kommunikation om 

skolebestyrelsens virke, drøftes, revideres 

og besluttes. Afventer drøftelse med 

klasseforældreråd.) 

 

Princip om fællesskaber 

Drøftelse og evt. input til revision. 

 

Bilag: 

Princip om fællesskaber 

Der er tre klasser, der har henvendt sig i forhold til den udsendte 

besked til forældrerådene. < 

Her skal princippet om kommunikation afprøves, og evt. med i 

princippet.  

Niels og Liselotte tager initiativ til at mødes med disse 

forældreråd. 

 

Princip om meningsfyldte fællesskaber: 

Input: forventning til forældrene om opbakning til fællesskabet i 

klassen og skolen. 

Uddybning og sproglig ændring af afsnit to. 

4. Skoleudviklingssamtale 23-24 (10 

min). 

 

Orientering og drøftelse. 

 

Bilag:  

 

D. 26. januar var der skoleudviklingssamtale på Snejbjerg 

Skole.  

Emner, der blev drøftet: 

Elevinddragelse, film fra elevrådet om mobilregler, en 

datapakke om tallene for Snejbjerg Skole ift. karakterer, 

nationale test, trivsel, fravær, elevtal, sprogvurderingerne, 

skoleplanen, ekskluderede elever, oplæg om opstart af 

mellemformen Balancen, SFO, skoleplanen kommende skoleår 

mv. 

 

Ledelsen gjorde opmærksom på udfordringen med de fysiske 

rammer. Der blev oplevet stor lydhørhed og det blev modtaget. 

 

Det var en god samtale og der var meget gode drøftelser. 

 

Referatet af skoleudviklingssamtalen gøres tilgængelig på 

skolens hjemmeside. 

Skolen gør opmærksom på det i et forældrebrev, når referatet er 

lagt på hjemmesiden. 

5. Budget (15 min). 

 

Budget 2024 Snejbjerg Skole og SFO. 

Drøftelse og godkendelse af budget 

 

Bilag:  

Budgetudskrifter Snejbjerg Skole og SFO 

Budgetforslag skole og SFO 

 

Brian orienterede om resultatet for 2023, som for skoledelen 

ender på minus knap 2 millioner kroner.  

Årsagerne ses primært på disse konti: 

Fagpersonale 1,7 mill. Her er en stilling, hvor en medarbejder,  

gik på pension, ikke genbesat, og skolen er pt i gang med at 

afskedige. 

Der er sket en nedjustering af pædagogtimer og sekretær. 

 

SFO’en har et lille plus på 175.000 kr. Der var fra tidligere et 

plus med på 266.000, så reelt har vi også haft et overforbrug 

her. Der er reduceret i pædagogernes timetal. 

 

Budgetforslag for 2024 for skole og SFO: 

Der planlægges med at der på skoledelen kan afvikles 3-400.000 

kr. af gælden.  

I SFO’en balancerer budgettet. 

Budgettet godkendes. 

Pause 10 min  



6. Skolens omsorgsplan (10 min). 

 

Udkast til ændret Omsorgsplan drøftet 

med medarbejderne. 

Fortsat orientering og drøftelse  

 

Bilag: 

Udkast til ændret omsorgsplan 

 

Omsorgsplanen er tilpasset med få ændringer efter at have været 

til drøftelse i personalegruppen. 

Omsorgsplanen sendes ud til alle forældre som opslag. 

7. Skolebestyrelsesvalg (15 min). 

 

Skolebestyrelsesvalg 2024, hvor er vi i 

planen? Drøfte valgmødet og evt. andre 

tiltag 

 

Bilag:  

Diverse materialer omkring valget 

Marlene har lavet nogle rigtig gode flyers til udsendelse. 

Flyer 1 printes og sendes med eleverne hjem i fysisk form i 

næste uge og efterfølgende på Aula. 

Flyer 2 lægges på Aula. 

 

Vi aftaler, at bestyrelsen møder op til valgmødet d. 18. marts kl. 

16.45. Der er skolebestyrelsesmøde umiddelbart efter 

valgmødet. 

 

Kunne vi engagere elevrådet i valget evt. få dem til at lave en 

lille film, der kan lægges på Aula. 

8. Skoleårets planlægning (15 min). 

 

Orientering og drøftelse om:  

Skoledagens opbygning. 

Timefordelingsplan. 

 

Timefordelingsplanen for 2024/2025 blev drøftet. 

Der arbejdes fortsat ud fra en afkortelse af skoledagen.  

 

Skoledagens opbygning har i år fungeret fint.  

De to korte dage i indskolingen, vil de få, der ikke går i SFO, 

kunne være i SFO’en. 

 

Timefordelingsplanen og skoledagens opbygning blev godkendt 

9. Forældrehenvendelse om mobning. 

(10 min) 

 

Der orienteres om forældrehenvendelse 

omkring mobning ved Monika Bukhave 

Fruergaard. 

 

Drøftelse af aktuel sag. 

Der er lavet en handlingsplan ud fra sagen. 

10. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(10 min) 

 

- Sekretæransættelse og pedelstilling. 

- Pædagogisk leder SFO og indskoling. 

- SFO. 

 

Skolen har i denne uge budt velkommen til både en ny sekretær 

og en ny pedel. 

Til den opslåede lederstilling er der 17 ansøgere.  

SFO: 

Vi har fået en opsigelse fra en pædagog i SFO’en, hvor der er 

slået en stilling op. Der er ansættelsessamtaler på tirsdag. 

Førskolearbejdet er så småt ved at starte med besøg i førskolen 

og etablere relationer.  

Der planlægges med en del aktiviteter, bla. en afslutningstur for 

4. klasserne. 

Der er foretaget støjmålinger, som vi ikke har fået svar på 

endnu. 

11. Eventuelt. (5 min) 

 

Monika har fået en henvendelse vedr. antal af vikartimer i en 

klasse. 

Monika har fået en henvendelse fra forældre vedr. de elever, der 

ikke deltager i konfirmationsforberedelse. 

Carsten har fået en henvendelse omkring musikundervisning. 

12. Næste møde. 

 

Mandag den 18. marts kl. 17.30-20.00 

 


